

****Call for Nominations – CSPB Executive Student/Post-Doctoral Fellow Representative****

Call for Nominations - CSPB Executive Student/Post-Doctoral Fellow Representative

Dear student and postdoctoral members,

Nominations are being sought for the position of Student/Post-Doctoral Fellow Representative on the Executive Committee of the Canadian Society of Plant Biologists starting in June 2018.

Students and post-docs are encouraged to self-nominate for this position, or, if nominated by someone else, must approve the nomination. Nominees should provide a brief resume (maximum 100 words) indicating their current academic position and previous relevant experience, and a statement (maximum 100 words) of interest and goals if elected. This information will be circulated to the student and post-doctoral members of the CSPB who will then vote to select a representative.

Nominations for this position should be sent to Jean-Benoit Charron (jean-benoit.charron@mcgill.ca) by March 30, 2018. Please write "CSPB/SCBV Nomination" in the subject line of the email. Balloting will be conducted by e-mail amongst the student and postdoctoral members of the Society by April 15, 2018.

The duties associated with the position are listed below. The Executive Committee meets each year at the Eastern Regional Meeting in December and at the Annual Meeting in summer. The Society contributes to the cost of attending the Annual Meeting for the student/postdoctoral representative. The term is two years.

Jean-Benoit Charron
Senior Director

Duties

1. Read the Purpose and By-Laws of the Society, and the latest Budget of the Society and of the Corporation (CSPB Inc.) (available on the CSPB website).
2. Read the duties of the Student/Post-Doctoral Fellow Representative as outlined in the current version of the 'Duties of CSPB/SCBV Directors, Officers, Auditors and Committees' (available on the CSPB website).
3. At the Annual Meeting shall attend the Annual Business Meeting, the Incoming Executive Meeting and/or the Outgoing Executive Meeting and represent the interests of student and post-doctoral members of the Society.

4. Contact the Treasurer of the Society in order to compile an email list of all current student and post-doctoral members of the Society for the purposes of communicating with this group of members.
5. Inform student and post-doctoral members of the Society via email about any Society business that concerns them, including, but not limited to: Application Procedures and Deadlines for Student/Post-doctoral Fellow Travel Awards, The Ragai Ibrahim Award, and The Ann Oaks Doctoral Scholarship.
5. Sit as a member of the selection committee for The Ragai Ibrahim Award.
6. Co-ordinate with members of the Education Committee and the Local Organizing Committee to hold one or more professional development workshops for students and post-doctoral members at the Annual Meeting of the Society.
7. Provide the CSPB webmaster with any updates pertaining to student award recipients.

.....

Appel de candidature pour le poste de représentant étudiant/postdoctorant au comité exécutif de la SCBV

Chers membres étudiants ou postdoctorants,

Des candidatures sont recherchées pour le poste de représentant étudiant/postdoctorant au sein du comité exécutif de la Société Canadienne de Biologie Végétale, pour une entrée en fonction en juin 2018.

Les étudiants de 2e et de 3e cycle ainsi que les postdoctorants sont encouragés à postuler ou à proposer un candidat pour le poste. Les candidats doivent soumettre un court cv décrivant leur statut académique et leurs expériences antérieures pertinentes (100 mots maximum) et une courte description des principaux sujets et préoccupations qu'ils comptent aborder durant leur mandat (100 mots maximum). Les candidatures pour ce poste doivent être acheminées à Jean-Benoit Charron (jean-benoit.charron@mcgill.ca) au plus tard le 30 mars 2018. Veuillez indiquer "CSPB/SCBV Nomination" comme sujet du courriel. Les candidatures seront transmises à tous les membres étudiants et postdoctorants de la SCBV qui devront voter pour élire leur représentant. Le vote sera tenu électroniquement au plus tard le 15 avril 2018.

Les tâches du représentant étudiant/postdoctorant sont:

1. Lire le texte de la constitution et les règlements administratifs de la SCBV.
2. Lors du congrès annuel, assister à l'assemblée générale annuelle ainsi qu'aux réunions du comité sortant et du nouveau comité exécutif, et y représenter les intérêts des étudiants et des postdoctorants de la SCBV.

3. Contacter le trésorier de la SCBV afin d'obtenir et de maintenir une liste à jour des adresses électroniques des membres étudiants et postdoctorants afin de pouvoir communiquer avec eux.
4. Informer les membres étudiants et postdoctorants de la SCBV par courriel des sujets qui les concernent incluant entre autres les dates limites et les procédures de mise en candidature pour les bourses étudiantes de voyage George H. Duff, pour le prix Ragai Ibrahim du meilleur article rédigé par un étudiant et pour la bourse d'études Ann Oaks.
5. Siéger sur le Comité décernant le prix Ragai Ibrahim.
6. Coordonner, de pair avec le comité d'éducation et le comité local d'organisation, la tenue d'ateliers de perfectionnement professionnel pour les étudiants et postdoctorants lors du congrès annuel de la SCBV.
7. Faire parvenir à l'administrateur web de la SCBV les mises à jour concernant les récipiendaires des différents prix étudiants.

Le comité exécutif se rencontre chaque année lors du congrès régional de l'Est en décembre et lors du congrès annuel en été. La SCBV paie une partie des dépenses du représentant étudiant afin de lui permettre d'assister à ces deux rencontres. Le mandat est de 24 mois.

Jean-Benoit Charron
Directeur principal (Senior Director)